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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan és mikor oldják meg végre a támogatott 
lakhatását a súlyos-halmozott fogyatékossággal élőknek és gondozóiknak?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Magyarországon  a  fogyatékossággal  élő  felnőtt  emberek és  családjaik  csak  jogsértő,  emberileg
tarthatatlan  helyzetek  közül  választhatnak:  vagy  mindentől  elzárt,  határ  menti,  több  száz  fős
tömegintézményben helyezik el szerettüket, vagy életük végéig saját maguk vállalják a napi 24 órás
gondozási  munkát,  feladva  ezáltal  munkahelyüket,  szociális  kapcsolataikat,  emberhez  méltó
életüket.

Az  ENSZ  2007-ben  ratifikált  Fogyatékosügyi  Egyezményének  megfelelően  az  állami  szervek
kötelesek lennének megfelelő támogatott lakhatást biztosítani, ahol a felnőtt fogyatékos emberek az
önálló életükhöz kapnak segítséget. Ezt a kötelezettségüket az állami szervek azonban a mai napig
nem teljesítik, megsértve ezzel akár több ezer érintett család emberi méltóságát, magánélethez való
jogát, és egyenlő bánásmódhoz való alapjogát.

Ezt a jogsértést mondta ki most ítéletében is a Fővárosi Törvényszék abban a perben, amelyben a
Társaság a Szabadságjogokért (TASZ) indított az Emberi Erőforrások Minisztériuma, valamint a
Szociális  és  Gyermekvédelmi  Főigazgatóság  ellen  még  2017-ben.  Az  ítélet  alapján  a  perben
képviselt  hat  család  számára  támogatott  lakhatási  férőhelyeket  kell  létrehozni,  valamint  az
elszenvedett súlyos lelki szenvedéseik miatt fejenként 5 millió forint nemvagyoni kártérítést kell
nekik fizetni.

 



 
Kérem tisztelt miniszter urat, hogy válaszoljon arra kérdésemre, hogy mikor oldják meg végre a
támogatott lakhatását a többi, akár ezres nagyságrendben érintett családnak, amelyekben súlyos-
halmozott fogyatékossággal élők és gondozóik élnek?

 

Válaszát várva.

Tisztelettel,

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2021.12.09.
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